
Zápis č. 3/2008 

ze schůze ÚOK chovatelů okrasných a užitkových holubů konané  
dne 1. listopadu 2008 v Praze.  

  

 

Jednání se účastnili: doc. Dr. S. Chrastil, MVDr. V.Ráček, K. Krejčíř, S. Petržílka, 

J. Svozil,   Ing. J. Jadrníček , Ing. Veltruský, J.Holáň, M. Smetana ,předseda KRK 

ing. Krůta a tajemník ÚOK T. Marušák. 

 

Schůzi zahájil předseda ÚOK MVDr. Ráček a po úvodním přivítání všech přítomných bylo 

přikročeno k jednání komise. Seznámil přítomné s navrhovaným programem: 

Program schůze  ÚOK. 

 

 

1). Příprava voleb do ÚOK  

2). Příprava CV 2008 v Praze- Letňanech, plemenné chovy 

3). Zkoušky adeptů 

4). Termíny konferencí s okresy a kluby, termín školení posuzovatelů 

5). Stížnosti na posuzovatele 

6). Vzorníky – Severokavkazský rejdič 

7). Prodej kroužků na burzách 

8). Diskuse 

9). Závěr 

 

1). Příprava voleb do ÚOK  

Informaci podal v několika bodech Dr. Chrastil: 

Je nutné stanovit zásady pro volby, stanovit termín a ustavit komisy pro přípravu 

voleb.Podle sdělení tajemníka komise je přihlášeno 21 kandidátů, z toho 3 do revizní 

komise. Po vzájemné dohodě budou osloveni členové komise pro přípravu voleb – přítel 

Suchomel, Klička, Ing. Jadrníček a Ing. Kroft. Dr. Chrastil připraví a zformuluje otázky 

pro kandidáty do ÚOK, které budou použity pro jejich prezentaci a představení na 

stránkách svazového tisku, potom i na volební konferenci. Počet členů revizní komise - 

bude tříčlenná. Počet členů ÚOK se určí po zasedání komise pro přípravu voleb. Termín 

volební konference se stanoví v návaznosti (předstihu) k termínu valné hromady Svazu. 

 

2). Příprava CV 2008 v Praze-Letňanech, plemenné chovy 

Informaci k tomuto bodu podal tajemník komise. Na výstavu je přihlášeno více než 2. 

300 holubů, předpokládaná účast přibližně 35 posuzovatelů, z toho 4 ze Slovenska a 

jeden z Maďarska. Bude zohledněno doporučení posuzovatelů spec. kluby. Za plemenné 

chovy na výstavě, za jejich vyhodnocení je odpovědný člen ÚOK pověřený tímto úkolem 

př. Krejčíř, tajemník předal tabulku pro hodnocení s ohledem na rozdělení holubů od 

holubic. Na této výstavě nebude pracovat odvolací komise, vše bude probíhat 

standardně. Možné stížnosti na posouzení směřovat na tajemníka komise nebo na 

předsedu sboru posuzovatelů Dr. Chrastila. 

Výstavu podpoří ÚOK udělením  3 kusů pohárů.  

 

3). Zkoušky adeptů 

K tomuto bodu podal informaci Dr. Chrastil: na jeho návrh konat zkoušky adeptů až na 

výstavě Náš chovatel 2009, která se koná 9.-11. ledna 2009, se všichni členové komise 

vyjádřily souhlasně. Termín zkoušek bude zveřejněn ve svazovém tisku. 

 

4). Termíny konferencí s okresy a kluby, termín školení posuzovatelů 

Bylo shodně odsouhlaseno konat v lednu 2009 konferenci s kluby v termínu 31. ledna 

2009. 

Předběžný návrh programu : 



a). hodnocení CV 2008 – její kvalita, účast jednotlivých klubů 

b). zkušenosti s novým vzorníkem 

c). evropské výstavy a speciálky a jejich zadání, možnost konání při celostátních 

výstavách 

d). připravit překlady našich vzorníků do vzorníků EE, příkladem může být překlad 

vzorníků moravského pštrosa, brněnského voláče 

e). zpráva ze zasedání EE ve francouzském Chambery 

 

jako další bod byl stanoven termín školení posuzovatelů a adeptů na 4-5. dubna 2009 v 

SZŠ Čáslavi. 

 

  5). Stížnosti na posuzovatele 

Z došlé pošty je řešena stížnost na posuzovatele Petra Gajdu – řešením pověřen Dr. 

Chrastil. 

Jako další stížnosti se bude řešit stížnost na posuzovatele Juraje Pažáka a Dušana 

Pitrmoce, kteří oba podepsali smlouvy na posuzování a potom se na ně nedostavili. Bude 

řešeno dopisem na oba posuzovatele. Úkolem pověřen Dr. Chrastil a tajemník komise. 

Dále bylo projednáváno posuzování Juraje Pažáka na výstavách, dokud nebude písemná 

stížnost na posouzení není možno proti němu zahájit řízení. 

 

6). Vzorníky – Severokavkazský rejdič 

Tento bod přednesl Dr. Chrastil: 

Objevil se písemný požadavek na zpracování vzorníku severokavkazského tleskače, 

chovatel toto plemeno koupil v zahraničí a dožaduje se zpracování jeho vzorníku. Po 

diskusi přijala komise závěr, že na plemena, která nejsou uvedena v seznamu plemen EE 

a ani nemají zpracován vzorník v německém vzorníku ani v zemi původu, se vzorník pro 

tato plemena nebude zpracovávat.   

 

 

7). Prodej kroužků na burzách 

Dr. Chrastil upozornil na stížnosti, že se objevují na burzách kroužky podobné kroužkům 

svazovým.Tato stížnost bude řešeno po dodání zakoupených vzorků. S výrobcem je 

uzavřena smlouva a není důvod si myslet, že proti ní kroužky prodává i na burzách. 

 

8). Diskuse 

V diskusi přednesl Dr. Ráček závěry ze školení posuzovatelů v Chambery- je nutné dodat 

vzorníky našich plemen přeložené na standartovou komisy EE, aby nedocházelo k 

podobným řešením jako v nedávné době s rakovnickým kotrlákem. Bude to jeden z 

hlavních úkolů na jednání s kluby.K nově zaváděné terminologii názvů barev a kreseb v 

Německu se vyjádří př. Petržílka na stránkách odborného svazového tisku. 

Tajemník komise připomněl zaslaný dopis klubu chovatelů holubů českých staváků – 

opakovaná věc v souvislosti s Ing. Sousedíkem – komise rozhodla odpovědět písemně ve 

stejném duchu na adresu klubu.  

 

9). Závěr 

Po vyčerpání všech příspěvků jednání MVDr. Ráček ukončil. 

 

Zapsal: Tomáš Marušák tajemník ÚOK chovatelů holubů 

 V Praze 25. listopadu  2008 

 


